
Olaylar ve Görüşler
Sayın Sedat Ergin
Hürriyet Gazetesi Ankara Temsilcisi

Ülkemizde birçok mühendislik projesi için karar veren
yatırımcı kuruluşlar, ne yazıktır ki kendi uzmanlıkları
dışında kalan öğeleri, objeleri ve parametreleri yok sayma
atışkanlığmdadrr. Ve yine ne yazıktır ki "Herkes kendi
pavli'sini ağlıyor" deyişi işe özetlenegelen Anadolu-Rum
söylencesinde olduğu gibi, son yıllarda meslek odalarında
da "fazlaca meslek odası olma iddiası" ile, kendi
uzmanlıklarını dünyanın merkezi olarak görme zaafları
benzer biçimde boy göstermeye başlama eğilimindedir.

Ankara-İstanbul Otoyolu projesinde jeoloji mühendisliği
verileri, depremsellik özellikleri göz ardı edilerek Bolu
Tünelleri ve bağlı viyadüklerinin aktif fay kuşağının
içerisinden geçecek şekilde tasarlanmış olması, uluslar
arası anlamda öneme sahip sulak alanların kurutularak
sözde tanıma açılması,, milyonlarca yılda aktif faylar
tarafından oluşturulan verimli ovalara sanayi tesislerinin
kurulması, biyolojik çeşitlilik ve estetik değerler açısından
uluslar arası nitelik taşıyan koylarımızda beton yığınlarının
istilasına, daha da ötesi, çevresel felaketlere yol
açabilecek tesislerini kurulmasına göz yumulması; bu
konuda bir çırpıda akla geliveren örneklerdir.

Yaşamı bir bütün olarak algılamak, Jogay ve doğal

kaynak değerleri,, sosyo politik, sosyo ekonomik ve sosyo
kültürel1 gerçekliklerden soyutlamaksızın kavramak» yer
bilimleri öğretisi ışığı altında zaman kavramının ayırdsna
varmış jeoloji mühendisleri için kuşkusuz, ki önemli bir
şanstır. Bu nedenledir kî, Jeoloji Mühendisleri Odası, salt
kendi teknîsist ve dar mesiekçi yaklaşımlarla Bergama'da
siyanürle altın eldesine, Fırtına Vadisi'nde hidroelektrik
santral inşasına "evet" deme kolaycılığına düşmemiştir.
Bu nedenledir kir Jeoloji Mühendisleri Odası, bu günden
müdahale edilmezse yok. olma tehdidi altında olan,
binlerce yıllık: kültürler mozayiğimizin önemli bir
parçasının sular altında nefessiz kalmasına göz yummak
yerine, alternatif üretme çabasındaki meslektaşlarımızın
seslerini duyurmaları için gerekli platformları sunma
çabasında olmuştur.

Bu anlamda sesimizin yankı bulması noktasında
Kurumunuz çalışanı Sn. Yeida Ataç111! şahsınızda 29 Eylül
2:000 tarihli Hürriyet Gazetesinde "Hasankeyfi
kurtaracak proje" başlığı ile hazırladığı haber/makale
çalışmasından ötürü kutluyoruz. Gazetenizde böylesine
anlamlı bir alanı yok olma tehdidini yanıbaşrnda hisseden
Hasankeyf konusuna ayıran tüm yönetsel kadroya da
duyarlılıklarından ötürü teşekkürü borç biliyoruz,
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GÜNDEM: BOR MADENLERİ
NİYET: ÖZELLEŞTİRME

İsmet CENGİZ
Aralık 2000 tarihinde IMPnrn siyasi iktidarlara verdiği ek niyet mektubunda Eti Holdinge bağlı Bor madenlerinin
özelleştirme kapsamına alınması ile kamuoyunda yoğun bir tartışma süreci başlamış ve Jeoloji Mühendisleri ödasfda
bu tartışmalarda bir taraf olmuştur. Aşağıda, odamızın bu tartışma sürecinde konuya Işkin yapmış olduğu etkinlik-
ler ve süreç özetlenmeye çalışılmıştır. Niyet mektubunun kamuoyuna açıklanması ile demokratik refleksini ortaya
koyan kitle örgütleri bir dizi. toplantılar sonucunda KİGEM, TMM0Ö (Jeoloji-Metalurji-Kimya-Maden Mühendisleri
Odası), Petrol-İş, Türkiye Maden-İşr Genel Maden-İşP ve KESKMaden Sen'den oluşan "Madencilikte Özelleştirme
Karşıtı Platform* adlı bir örgütlenmeye gidilmiştir.
Platform ilk olarak 10 Ocakta bir basın toplantısı ile konuyu kamuoyuna duyurmuş ve kendi içinde eylemlik, yazım
ve hukuk kurullarını oluşturarak çalışmalara başlamuştır. Eylemlikler içinde 13 Ocakta Bandırma'da kitlesel bir basın
açıklaması -ki mitinge dönüşmüştür- ile başlamıştır. Odamız bu mitinge 25"'e yakın üyesiyle katılmıştır.
5 Şubatta Plarform adına Petrol-İş tarafından Bölge İdare Mahkemesine dava açılmış, davaya
30'a yakın üyemizle katılınmıştır. Odamız mekanlarının dış kısımlarına "Doğal
Kaynaklarımızın Gerçek Sahibi Halkımızdır1» "Borlar Özelleştirilemez*1 yazılı pankartlar
asılmış ve odamız bünyesinde oluşturulan "Bor çalışma Grubu"; "Özelleştirmenin
Odağmdaki Bor111 adlı çalışmayı tamamlamıştır. Bu çalışma elinizdeki haber bülteninde
kısaltılmış olarak basılmış ve tam metni kitapçık olarak basılarak, ilgililere dağıtılacaktır.,
Aynıca platform adına hazırlanan çalışma ile oluşturulan BOR DOSYASI RAPORU KİGEMi'e tes-
lim edilmiştir,.
2:5 Şubatta Eskişehir'de Odamız ÎI Temsilciliğinin önderliğinde yapılan panele de Oda Başkanı
Aydın Çelebi katılmış ve yerel basın yoğun ilgi göstermiştir.
20 Martta yurt. madenciliği geliştirme vakfının Dedeman Otelde düzenlediği açık oturuma ise
odamız adlına M.. Yüksel Barkut katıîımıştır,
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